
Dobeš: Do tří týdnů vládě
navrhnu, co dál s maturitami

Compiled 28.6.2014 22:33:39 by Document Globe ®   1

Dobeš: Do tří týdnů vládě navrhnu, co dál s maturitami

Praha 21. července (CTK) Novy ministr školství Josef Dobeš (VV) vládě do tří týdnů navrhne, jak dál se státními
maturitami. Dobeš ČTK také řekl, že čeká na výsledky ekonomické analýzy ohledně přípravy nových zkoušek. Poradí se
prý také s odborníky, třeba s ředitelem centra pro přípravu maturit Cermat nebo s řediteli středních škol. Proti maturitám
se však v minulosti vyslovil třeba nynější premiér Petr Nečas (ODS), protestovali i někteří studenti a učitelé. Nové testy
mají odstartovat příští rok na jaře.
"Zpráva pro vládu bude do 11. srpna," řekl ministr ČTK s tím, že pro jeho rozhodování bude důležitý výsledek
ekonomického rozkladu, kde si nechá zpracovat i variantu dalšího odložení zkoušek. Pokud by se totiž jejich start znovu
odložil, muselo by ministerstvo vracet peníze z EU, které na přípravu celého projektu dostalo. Odklad by si navíc vyžádal
změnu vyhlášky. Příprava zkoušek stála od roku 2000 celkem 342 miliónů korun.
Ve čtvrtek se bude Dobeš o maturitě radit třeba s Asociací ředitelů gymnázií. "Maturity by měly být, aby byl jasný
výstup ze středního vzdělaní, jehož obsah je velmi rozvolněný," sdělil jeden z ředitelů Alfréd Dytrt, s jakým názorem na
ministerstvo půjdou. Upozornil sice, že příprava na zkoušky je administrativně zbytečně náročná a pedagogové museli
absolvovat některá skolení vícekrát, po letech příprav si ale prý neumí představit, že by všechna práce přišla nazmar.
Kromě ředitelů středních škol chce Dobeš nové zkoušky také projednat s šéfem maturitního centra Pavlem Zeleným,
ten se však zatím nechtěl vyjadřovat.
Bez ohledu na to, zda se zkoušky odloží nebo ne, uskuteční se v říjnu jejich generální zkouška. Absolvuje ji více než
91.000 studentů maturitního ročníku, bude stát 140 milionu korun.
"Myslím, že vláda rozhodne do konce srpna o odkladu na další rok čili že neproběhnou v roce 2011. A po generální
zkoušce a provedené analýze se vláda rozhodne, zda model zachová, nebo zruší. Můj osobní názor je, že se zřejmě
vláda přikloní k definitivnímu zrušení," uvedl přitom na začátku července premiér Nečas. Petici proti novým maturitám
podepsali také kantoři z téměř 180 středních škol.


